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»مسعود ترکیبی« دستگیر و به ایران 
بازگردانده شد

رئیــس پلیس بیــن الملل فراجا از دســتگیری و 
اســترداد فردی ملقب به »مســعود ترکیبی« به 
اتهــام کلاهبرداری و پولشــویی خبر داد.ســردار 
مجید کریمی در تشــریح جزئیات این خبر گفت:  
درپی اعلام مراجــع قضائی مبنی بر تحت تعقیب 
قرار دادن فردی مشــهور به »مسعود ترکیبی« به 
اتهام کلاهبرداری و پولشــویی و دایر کردن مراکز 
قمار به صورت ســازمان یافته، بــا توجه به اینکه 
این فرد در خارج از کشــور اقامت داشت، موضوع 
دســتگیری وی در دســتورکار مامــوران پلیس 
بین الملل فرماندهی انتظامی جمهوری اســلامی 

ایران قرار گرفت.
رئیس پلیس بین الملل فراجا ادامه داد: این متهم 
که از صاحبان یکی از ســایت های قمار و شــرط 
بندی در فضای مجازی بود با کمک همدســتانش 
و با برنامه ریزی قبلی و روش های پیچیده ارتباط 
گیری، افراد جوان را برای اســتفاده در شغل های 
کاذب و مدل شــدن فریب داده بود.وی با اشاره به 
همکاری متهم در ایجاد و مشارکت در مسیرهای 
امن پولشــویی افزود: این متهم یکی از سرپل های 
قاچاق انسان بوده که از هویت قربانیان خود برای 
نیل به اهداف کلاهبرداری و پولشــویی اســتفاده  
 کرده بود.کریمی افزود: پلیس بین الملل  با استفاده 
از ظرفیت های ســازمان اینترپل و هماهنگی های 
لازم با مراجع مربوطه داخلی و خارجی، علیه این 
فــرد اعلان قرمز صادر کــرد و متعاقباً متهم را در 
کشــور محل اختفاء ردیابی، شناســایی و  نهایتا 
دســتگیر کرد.وی در پایان ضمن اشاره به تلاش 
پلیــس بین الملل فراجــا، در ردیابی، شناســایی 
و دســتگیری این مجــرم و همچنیــن انعکاس 
تحت تعقیب بودن آن به مرزهای ورودی کشــور 
خاطرنشــان کرد: متهم توســط مامــوران پلیس 
بین الملل فراجا، از طریق مرز هوایی فرودگاه امام 
خمینی )ره( به کشــور مسترد و در اختیار مرجع 

قضائی قرار گرفت.

هلاکت یک تروریست در سیستان و 
بلوچستان

فرمانده مرزبانی فراجــا از هلاکت یکی از اعضای 
گروهک تروریســتی انصار الفرقــان در درگیری 
مســلحانه با مرزبانان استان سیستان و بلوچستان 
خبر داد. سردار احمدعلی گودرزی فرمانده مرزبانی 
فراجا گفت: یک نفر از اعضای گروهک تروریستی 
انصار الفرقان در درگیری مسلحانه مرزبانان استان 
سیستان و بلوچستان با این گروهک تروریستی در 
منطقه مرزی کســتک جکیگور به هلاکت رسید.

وی افزود: فرد به هلاکت رسیده از اعضای ائتلاف 
ترکیبی از گروه های تروریستی شرق کشور بوده و 
در اقدام تروریستی بمپور در سال گذشته شرکت 
داشــته که روز گذشته گروهک انصار الفرقان طی 
بیانیه ای هلاکــت این فرد را اعــلام کرد.فرمانده 
مرزبانــی فراجا تأکید کــرد: مرزبانان جان برکف 
انتظامی با هوشــیاری و اقتــدار از مرزهای ایران 
اســلامی حراســت و پاســداری می کنند و اجازه 
نخواهند داد دشمنان و معاندان کور دل به حریم 

مرزهای کشور تعرض کنند.

۶ مامور پلیس شهید و مجروح شدند
فرمانده انتظامی اســتان فارس از شهادت و زخمی 
شدن ۶ مامور پلیس در تیراندازی قاچاقچیان مسلح 
ناشناس در بامداد امروز خبر داد.سردار رهام بخش 
حبیبی فرمانده انتظامی استان فارس اظهار داشت: 
ســاعت یک بامداد دیروز دهــم بهمن ماه ۱۴۰۲ 
ماموران انتظامی شهرســتان نی ریز در راســتای 
طرح برخورد با قاچاقچیان و ســوداگران مرگ به 
یک سواری پژو ۴۰۵ مشکوک شده و دستور ایست 
دادند.وی افزود: ســواری پژو پس از طی مسافتی 
کوتاه متوقف شــد و ۴ نفر شــرور مسلح از خودرو 
پیاده شده و به سمت ماموران انتظامی شهرستان 
نی ریــز اقدام به تیراندازی کرده و ســریعا از محل 
متواری شــدند.فرمانده انتظامی استان فارس بیان 
کرد: ۲ نفر از کارکنان نیروی انتظامی به هویت های 
ســرهنگ دوم رضا شاهسونی و ســتوان دوم علی 
شاهسونی به درجه رفیع شــهادت نائل آمده و ۴ 
نفر دیگر نیز مجروح و روانه بیمارســتان شــدند.

وی گفــت: بلافاصله طرح مهار اجرا شــد و تلاش 
برای دستگیری اشــرار و قاچاقچیان مسلح توسط 
تیم های عملیاتی پلیس ادامه دارد و نتیجه متعاقبا 

اطلاع رسانی خواهد شد.

جاساز حشیش در کپسول هوا
فرمانده انتظامی »میناب« از کشــف ۵۶ کیلو مواد 
مخدر از نوع حشیش از یک دستگاه کامیون کشنده 
اســکانیا در این شهرســتان خبــر داد.به گزارش 
خبرگزاری  پلیس، ســرهنگ »عباس قاســمی«، 
درباره جزئیــات این خبر اظهار داشــت: ماموران 
انتظامی ایســتگاه بازرسی شــهید »چغازردی » 
شهرستان میناب هنگام کنترل خودروهای عبوری 
در محــور مواصلاتی مینــاب -بندرعباس  به یک 
کامیون کشنده اســکانیا مشکوک و آن را متوقف 
کردند. وی بیان داشــت: با هوشیاری ماموران در 
بازرسی از خودرو  ۵۶ کیلو  و 8۰۰ گرم مواد مخدر 
از نوع حشــیش که به صورت ماهرانه در کپسول 
هوا جاســاز شده بود کشف و یک متهم را دستگیر 
کردند.  فرمانده انتظامی میناب  با اشاره به معرفی 
متهم به مراجع قضائی، خاطرنشــان کرد: ماموران  
انتظامی همــواره برای امنیــت و آرامش مردم با 

هوشیاری در حال انجام مأموریت هستند.

حوادث

احتمال بازگشایی بیمارستان گاندی در 
کمتر از یک هفته

رئیس کل سازمان نظام پزشکی با اشاره به جلسات برگزار 
شده درباره وضعیت بیمارستان گاندی و تصمیم گیری 
و شروط بازگشــایی آن گفت: امیدواریم طی کمتر از 
یــک هفته اقدمات لازم انجــام و مجوزهای لازم برای 
بازگشــایی بیمارســتان گاندی اخذ شود.دکتر محمد 
رئیس زاده، درباره تعیین تکلیف وضعیت بیمارســتان 
گاندی گفت: جلسه ای با دســتور دادستان عمومی و 
انقلاب تهران برای رســیدگی به وضعیت بیمارستان 
گانــدی، در این مرکز درمانی برگزار شــد.وی با بیان 
اینکه روز گذشته نیز جلسه ای با مسئولان بیمارستان 
گاندی داشــتم، اظهار کرد: در این جلسه متوجه شدم 
که مشــکلاتی در خصوص این بیمارستان وجود دارد. 
این مشــکلات شــامل بیماران، پرســنل بیمارستان 
گاندی و کادر درمان این مرکز درمانی می شــود.رئیس 
سازمان نظام پزشکی کشــور ادامه داد: بانک هایی در 
این بیمارستان وجود دارد؛ اگر این بانک ها بلااستفاده 
باشند با مشکلاتی مواجه می شوند. فکر می کنم که این 
بیمارستان هرچه ســریع تر  به چرخه درمان بازگردد. 
امیدواریم که طی کمتر از یک هفته اقدامات لازم انجام 
و مجوزهای لازم توسط مسئولان بیمارستان اخذ شود 
که مســئولان قضایی بتوانند با اطمینان خاطر مجوز 

بازگشایی بیمارستان را صادر کنند.

خودروهای امدادی گرانفروشند
رئیس شــورای شــهر تهران در خصوص هزینه های 
بالای انتقال خودروهایی که دچار نقص فنی شده اند 
توســط خودروهای امدادی گفت: آن بخشی که برای 
شــهرداری پولــی دریافت نمی کند؛ امــا جرثقیل ها 
نرخ هایی دارند که برای همه خودروها اعمال می کنند 
ولی بالا و پایین بودن این نرخ ها باید بررســی شوند 
اگر این نرخ ها خیلی بالا باشــد باید توسط شورا مورد 
بررسی قرار گیرد.مهدی چمران درباره ساخت تراموا 
 LRT در شــهر تهران تصریح کرد: تراموا به صورت
که باید در خیابان ریل گذاری انجام می شــد منتفی 
شده اســت و تراموا با چرخ لاستیکی و بدون ریل در 
نظر گرفته شده که خوب است؛ اما باید ببینیم قیمت 
آن چقدر تمام می شــود و با اتوبوس برقی و اتوبوس 
سه کابین مقایسه کنیم. هنوز مطالعات انجام نشده و 
بی تردید اگر به صلاح باشد انتخاب خواهد شد.رئیس 
شــورای اسلامی شــهر تهران همچنین با بیان اینکه 
رئیس بیمارستان گاندی نگران حقوق و بیمه کارکنان 
بود که پرداخت می شود، گفت: دولت به پلاسکو کمک 
نکرد؛ بنیاد نســبت به ساخت پلاسکو اقدام کرد. باید 
بیمارستان گاندی نیز مجدداً راه اندازی شود اما اینکه 

چه کمکی صورت بگیرد، بحث دیگری است.

پیشنهاد تشکیل قرارگاه مشترک 
شهرداری تهران و پلیس

عضو شــورای شهر تهران پیشنهاد تشــکیل قرارگاه 
مشترک شــهرداری تهران و پلیس برای ترافیک ایام 
پایانی ســال را مطرح کرد.مهــدی اقراریان با تأکید 
بــر ترافیک رنج آور تهران افزود: بنده برای رســیدن 
به شــورا در ســاعات غیرپیک از چهارراه سیروس تا 
خیابان بهشت ۴۰ دقیقه در ترافیک بودم. این موضوع 
را در بزرگراه ها نیز می بینیم و ســاعت نمی شناسند. 
مگر اینکه از ســاعت ۱۲ شــب به بعد تردد کنیم که 
ترافیک وجود نداشته باشد.وی ادامه داد: این موضوع 
از مصادیق حقوق عامه و شــهروندی اســت. با توجه 
به اینکه در روزهای پایانی سال تعداد سفرهای مردم 
افزایش خواهد یافت، تقاضا می کنیم که مدیریتی در 
این زمینه صورت بگیــرد تا مردم رنج کمتری از این 
ترافیک سرسام آور ببرند. ما می دانیم معضل ترافیک 
یک روزه حل نمی شــود و اقداماتی از جمله توســعه 
ناوگان و برقی سازی در حال انجام است؛ اما باید برای 
ترافیک، قرارگاهی بین پلیس و شــهرداری تشــکیل 
شــود تا مردم آزار کمتری ببینند. کما اینکه گزارش 

قرارگاه مسکن و اجتماعی باید در شورا ارائه شود.

دریاچه ارومیه تقریبا خشک شده است
رئیس مرکــز ملی اقلیم و مدیریت بحران ســازمان 
هواشناسی کشور با بیان این که دریاچه ارومیه تقریبا 
خشک شده است، گفت: کاهش برف در یک منطقه 
کوهســتانی یعنی از بین رفتن آب در رودخانه های 
فصلی و کاهــش آب در رودخانه های دائمی، اگرچه 
برخی رودخانه های دائمی مــا مانند »اترک« هم به 
این دلیل خشــک شــده اند.احد وظیفه در میزگرد 
تخصصی هفتمیــن کنفرانس بین المللی تغییر اقلیم 
تهران اظهار داشت: تغییر اقلیم تغییرات بزرگی را بر 
کشــور تحمیل کرده است و پدیده  های بزرگی ناشی 
از تغییر اقلیم شــاهدیم که نگرانی هــا در بازه آن را 
دوچندان کرده اســت.وی افزود: در دهه ۷۰ نگرانی 
این بود که دریای خزر خانه های ســاحلی را زیر آب 
ببرد، امــا از آن موقع تا کنون ۲ متــر از ارتفاع آب 
آن کاســته شده و دریاچه ارومیه تقریبا خشک شده 
و دریاچه آرال به طور کلی محو شــده اســت.رئیس 
مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناســی کشــور با بیان این که وضعیت ما مثل 
سابق نیست، ادامه داد: بررسی های ما نشان می دهد 
که ســطح پوشــش برف در ارتفاعات ایران بســیار 
کاهش یافته است، این شرایط مختص ایران نیست، 
بلکه بســیاری از مناطق جهان با این چالش روبه رو 
هستند.وظیفه اضافه کرد: کاهش برف در یک منطقه 
کوهســتانی یعنی از بین رفتن آب در رودخانه های 
فصلی و کاهــش آب در رودخانه  های دائمی، اگرچه 
برخــی رودخانه های دائمی مــا مانند »اترک«هم به 
این دلیل خشک شده اند. این تغییرات فشار بر منابع 
طبیعی را گسترش داده است، فشاری که چند سویه 

و چند جانبه است.

هاشور

همدلی| گروه اجتماعی: چه بخواهیم و چه 
نخواهیم امروزه فضای مجازی و وســایل ارتباط 
جمعی جز لاینفکی از زندگی شــهروندان شده 
است و زندگی بدون آنها امکان پذیر نیست. فضایی 
که مانند ســایر فناوری های دیگــر مثل رادیو، 
تلویزیون، ماهواره و... آثار مثبت و منفی فراوانی 
دارد و افراد مختلف در ســنین متفاوت مخاطب 
این فضا هستند، اکثر این مخاطبین نسل جوان و 
نوجوان هستند، پس آثار منفی آن قابل اغماض و 

چشم پوشی نیست.
پرمخاطب ترین فضای مجازی

بین تمام وسایل ارتباط جمعی، اینستاگرام یکی 
پرطرفدارترین فضاها است، آمارها نشان می دهد 
که بیش از ۱۵ میلیون  نفر ایرانی از اینستاگرام 
استفاده می کنند. به همین دلیل، این فضا نقش 
به ســزایی در ترویج الگوها و سبک زندگی دارد. 
موضوعی که باعث شده تا بسیاری از برند ها برای 
فعالیت این فضــا را انتخاب کرده اند و هرکدام از 
آن ها مثل کالاهای مصرفی، پوشاک، رستوران و ... 
دارای یک صفحه اختصاصی در این فضا هستند.

منشاء ظهور حجاب استایل ها
دراوایل قرن نوزدهم با آغاز مدرنیته، صنعت مد 
در بین پوشش زنان مسلمان هم ایجاد شد. ظهور 
آن از کشورهای مثل ترکیه، اندونزی و مالزی که 
حجاب اجباری در آن ها وجود نداشت، آغاز شد. 
در دنیایی که سعی در نادیده گرفتن زن مسلمان 
و حجاب آن داشت، این افراد قصد داشتند حجاب 
را به شکل زیبا و جذاب به دنیا معرفی کنند، اما 
کاری که آن ها انجــام دادند باعث تغییر معنی 

حجاب و استحاله آن شد.
از ذائقه سازی تا مدل سازی برای حجاب

حجــاب اســتایل ها، حجابی که بــرای بعضی  
افراد دافعــه دارد را با مدل ها و ابزارهای متفاوت 
جذاب و به اصطلاح، امروزی می کنند به طوری 
کــه حتی افرادی که به »اصل حجاب« اعتقادی 
ندارند برای بیشــتر دیده شــدن از این پوشش 
استفاده »ابزاری« می کنند. این افراد اصطلاح »مد  
اســلامی« را برای حجاب ایجاد کردند و حجاب 
را به شــکل یک صنعت و برنــد در  آورند و برای 
مخاطب »مدل سازی« می کنند. آن ها از مخاطب 
مهره هایی می سازند که با هر عقیده ای می تواند در 
این زمین بازی کند و برای جذب مخاطب از هر 
روشی اما با پوشش دین و حجاب استفاده کنند.

مخاطب بــرای عقب نمانــدن از این صنعت و 
دیده شــدن به دنبال پیروی از این مد می رود و 
تلاش می کند به شکل این مدل ها دربیاید. آن ها 
به مخاطب محجبه خــود القا می کند که دختر 
باحجاب دیده نمی شــود، لایک نمی گیرد یا از 
خودنمایی بی بهره است، پس در نتیجه در جامعه 

هم دیده نمی شود.
بلاگری ابزاری برای دیده شدن

اصل کار بلاگرها بر جذاب دیده شــدن اســت، 
هرچقدر بیشتر دیده بشوند موفق تر خواهند بود 
و اساس حجاب بر پوشش زیبایی ها و جذابیت ها 
است. با این حال گروهی از کارشناسان معتقدند 
که بلاگری حجاب، یک تناقض است که تنها با 

تغییر مفهوم بنیادین حجاب دست یافتنی است.
آنها مدعی اند که در واقع بلاگرهای حجاب، فرار از 
قانون، شــرع و عرف، افراط و تفریط را که خلاف 
مباحث اسلامی است رواج می دهند و باعث دور 
شدن حجاب از مفهوم اصلی و اساسی خود، که 
برای جلوگیری از »خودنمایی« است،  می شوند. 
آنان حجاب را به یک لباس و مد تقلیل می دهند و 
بی مفهوم می کنند؛ به طوری که حتی برای زیارت 
اماکن مقدســه مدل لباس، مدل آرایش و مدل 

عکاسی تعیین می کند.
معروف ترین ها

در ایــن میان نگاهی به برخــی از معروف ترین 

بلاگرها و وبلاگ نویســان دنیای حجاب در نوع 
خود می تواند جالب باشد.

Melanie Elturkملانی الترک
ملانی الترک از زنانی اســت کــه به عنوان یک 
بلاگر حجاب شناخته می شود. او بنیان گذار برند 
Hautehijab در ســال ۲۰۱۰ است. این برند 
که با نام HH می باشــد، زنان محجبه زیادی را 
به عنوان مشــتری به خود جذب نموده اســت. 
محصولات او روسری هایی با طراحی خاص است.

Marwa Atik مروه عتیق
مروه آتیک یکی دیگــر از زنان بلاگر حجاب، با 
اصلیتی سوریایی و ساکن لس آنجلس است.او در 
سال ۲۰۰9 وقتی که تنها ۱8 سال داشت، لاین 
تولید روسری را راه اندازی کرد.در طول سالیانی 
که او مشغول ساختن برند خود بود به عنوان یکی 
از تأثیرگذاران حجــاب در میان صدها هزار زن 
مسلمان شناخته شد.او به خاطر طراحی قوی که 
داشت جزو بهترین ها در رشته کاری خودش به 
شمار می رود.مروه از طریق پیج اینستاگرام خود، با 
به اشتراک گذاشتن سبک زندگیش با مخاطبانش 
ارتباط برقرار می کند. او همه تمرکزش را بر روی 

این کار گذاشته است.
شاید درآمد زنان محجبه بیشتر باشد!

البته در این میان زنانی هم مانند ماریا ادریســی 
یافت می شوند که تنها به خاطر این که بیشتر دیده 
شوند به حجاب روی آورده اند.آن ها نه تنها مسلمان 
نیستند که رغبتی هم برای مسلمان شدن ندارند. 
هدف آن ها فقط درآمد بیشتر و شهرت می باشد.

این ها حرف هایی هســتند که ماریا ادریسی در 
مصاحبه  ی خود با یکی از مجلات انگلیسی که در 
وب سایت دیلی میل منتشر شده، گفته است.او که 
تا چندی پیش به عنوان یک مدل بدون حجاب 
فعالیت می کرد، هم اکنون با گذاشتن حجاب به 
درآمد بیشتر فکر می کند و نقش مدل محجبه ی 

برند h&m را بر عهده گرفته است.
الگوی اشتباه

اما مســئله ای که از آن غافل مانده ایم قرار دادن 
یک الگوی اشتباه پیش روی جوانان و نوجوانان 
در امر حجاب و رفتار های اجتماعی همراه با آن 
است. بســیاری از کلیپ های تبلیغاتی مزون ها 
کــه جای نمایش زنــده لباس را بــرای آنان پر 
می کند همراه با رفتار هــای اجتماعی به دور از 
حیاست. در اینباره اعظم آهنگر سله بنی محقق 
و مدیر گروه مطالعات شهری و منطقه ای مؤسسة 
مطالعات و تحقیقات اجتماعی دانشــگاه تهران، 
می گویــد: »ما به دلایل اقتصــادی می خواهیم 
ماننــد اروپایی ها صنعت مدلینگ را در کشــور 
داشته باشیم. از دختران جذاب و زیبا هم استفاده 
کنیم تا مصرف کننــده از لحاظ اقتصادی جذب 
خرید لباس بشــود؛ و از طرف دیگر کســی که 
الگو برداری می کنــد، چون تمام مظاهرش را از 
طرف مقابل چک می کند، آرایش او را هم تقلید 

می کند.« با این حال متأسفانه در چندسال اخیر 
در ایــران بلاگرها افــراط و تفریط را در  تبلیغ و 
ترویج مصرف گرایی رقم زدند و فرهنگ مردم را 
دچار تغییرات اساسی کردند. برای نمونه، اخیرا 
در همین فضا که اصولا قشر مذهبی تر جامعه با 
آن فاصلــه دارد افرادی با عنوان »بلاگر حجاب« 
کار خود را آغاز کردند که سعی می کنند کارهایی 
را انجام دهند که موردپسند خانواده های مذهبی 
باشــد، اما در این میان یک سوال وجود دارد. آیا 
فعالیت این بلاگرها به فرهنــگ مردم مذهبی 
کمک کرده و یکسری خرده فرهنگ ها را اصلاح 
می کند یا اینکه بلاگرها می خواهند از این فضا در 
جهت منافع خودشان استفاده کنند؟در صفحات 
بسیاری از این بلاگرها شاهد هستیم که یک زن، 
برای تبلیغ یک محصول، با آرایشی غلیظ در حال 
تبلیغ محصولات خارجی بسیار گران قیمت است، 
یا در هفته های اخیر برخی از همین بلاگرها برای 
سفارش تبلیغ برای یک مجموعه ای، به عتبات 
عالیــات در عراق رفته و عکس و فیلم هایی را در 
جهت تبلیغ منتشر کردند که حرمت مکان های 

مذهبی را زیر سوال برد.
کاسبی یا بلاگری؟

امان الله قرایی مقدم، جامعه شناس با بیان اینکه 
اساســا اسم بلاگر حجاب یا لایف استایل حجاب 
به اشــتباه برای برخی افراد انتخاب شده است، 
می گوید: این افراد در اصل تبلیغ کننده کالاهای 
حجاب هستند و یکسری بازاریاب به شمار می روند 
که کارهای مصرفی حجــاب را تبلیغ می کنند. 
البته آن چیزی که تبلیغ می کنند ممکن اســت 
محصولی برای حجاب باشد اما اساس هدف آنها 
ترویج فرهنگ حجاب نیست زیرا وقتی شما نام 
حجــاب را می آورید در واقع از یک دریچه ایمانی 
باید بــه موضوع نگاه کنید. حــال این در حالی 
اســت که در نگاه توحیدی این حد از مصرف و 
تجمل گرایی پسندیده نیست. اساسا مصرف گرایی 
زیاد سیاست کشورهای غربی و مستعمره است که 
تا از این طریق بازارهای خودشان را تامین کنند. 
وی در گفت و گو با »همدلی« با ذکر اینکه سبک 
زندگی که بلاگرهای اینستاگرامی در حال حاضر 
در ابن شبکه اجتماعی به نمایش می گذارند، در 
بسیاری از موارد سبکی ساختگی و دروغین بوده 
و با زندگی روزمره واقعی و عادی این افراد بسیار 
متفاوت است می افزاید: بلاگرها هدفهای مختلفی را 
دنبال می کنند و از مهمترین تاثیرات آن میتوان به 
تغییر سبک زندگی افراد اشاره کرد و چون وسیله 
رسیدن به این اهداف برای همه نوجوانان و جوانان 
فراهم نیست بسیاری از دنبال کنندگان آن ها به 
افسردگی مبتلا شده و در نهایت به خودکشی فکر 
و اقدام می کنند.این جامعه شناس مدعی است؛ 
طبق نظریه وســیله و هدف، هر گاه هدف باشد 
و وســیله رسیدن به هدف برای فرد مهیا نباشد، 
یکی از مهمترین عواملی است که خودکشی را رقم 

زده و افزایش می دهد.وی با اشاره به اینکه تقریبا 
می توان گفت که همه بلاگرها به نوعی مشغول 
فخر فروشی و نمایش تجمل گرایی هستند، اظهار 
کرد: بسیاری از نوجوانان و جوانان با مشاهده این 
سبک زندگی بلاگرها و اینکه خودشان نمی توانند 
مثــل آن ها زندگــی کنند، ســرخورده و ناامید 
می شــوند.این جامعه شناس در نهایت می گوید: 
اگر بخواهیم در مــورد بلاگرهای حجاب نتیجه 
گیری کنیــم، اولا در مورد مفهوم حجاب باید به 
یک تفاهمی رسید، سپس کارکردهای این افراد را 
باید ببینیم که آیا این افراد کمکی به مفهوم حجاب 
و فرهنگ آن دارند یا اینکه در حال کمک کردن 
به چرخه های اقتصادی استعمار و فرهنگ مصرف 
بی رویه هســتند. اگر از یکســری کالای حجاب 
استفاده می کنیم این لزوما تحقق حجاب نیست. 
صالحی با تاکید براینکه اصولا آنچکه امروز با عنوان 
بلاگر با حجاب با آن روبه رو هستیم موضوع شان 
حجاب نیست بلکه اســمی است که انتخاب آن 
درست نیست می افزاید: وقتی ما در یک فضایی 
از یک کالایی استفاده می کنیم و دلبسته یک بارو 
هستیم چگونه می توانیم آن را زندگی نکنیم. در 
واقع یک بلاگر در حــال تغییر دادن فرهنگ ما 
اســت در حالی که یک لحظه اگر این زندگی را 
متوقف کنیم می بینیم با انبوهی از لوازم آرایشی 
و لباس و خریدها بیهوده ای روبه رو هســتیم در 
حالی که کســانی را در اطراف خودمان داریم که 
ممکن است نیازمند همین کالاها باشند.این جامعه 
شناس همچنین به نکته ظریفی اشاره می کند که 
کمتر به آن توجه شده است: این بلاگرها خودشان 
به الگویی برای برخی از جوانان بدل شده اند. مثلا 
تعدادی از پسران عکسی از مدل های حجاب برای 
ما ارســال می کنند و می گویند ما تمایل داریم 
همسرانمان شبیه به این ها باشند. این مسئله هم 

درباره چهره و هم درباره قد مورد تاکید است.«
قرائی مقدم ادامه می دهد: همچنین آقایی مراجعه 
می کنند که برای همسر آینده شان ویژگی های 
خاصی از جمله قد بلند و بور و ســفید بودن را 
مد نظر داشتند و به دلایلی چنین موردی را پیدا 
نکردنــد و با یک خانم معمولی ازدواج کردند که 
بعد از ازدواج، تمام سعی شان بر این بود که تمام 
نقایص چهره همســر خود را به نحوی برطرف 
کند و به این صورت همسرشــان فشــار روانی 
بســیاری را متحمل می شــدند. این کارشناس 
مسایل جامعه شــناختی در نهایت مدعی است 
که حجابی که برای یک بلاگر یا لایف اســتایل 
مطرح می شود کاملا کج فهمی است و برداشت 
اشتباهی در جامعه ایجاد کرده است. وی در این 
زمینه می گوید: در واقع باید گفت ما با یکسری 
بلاگر صنعت زیبایی روبه رو هستیم که از کالاهای 
حجاب هم استفاده می کنند. از این رو مسائلی که 
پشت این تبلیغات است نشان می دهد در پشت 

پرده داستان اصلا حجاب معنایی ندارد.

همدلی از پدیده نوظهور فضای مجازی گزارش می دهد: 

»بلاگرحجاب ها« در پس سایه فضای مجازی

همدلی| عضو کمیســیون بهداشــت و درمان مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به آتش ســوزی بیمارستان گاندی گفت: قطعا 
اهمالی از سوی مسئولان این بیمارستان صورت گرفته است و باید 
پاسخگوی این مسئله باشند.»همایون سامه یح« عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا درباره عدم توجه به ایمن ســازی از سوی بیمارستان گاندی 
و وقوع حادثه حریق در هفته گذشــته در این بیمارستان گفت: 
چند ســال پیش یک آتش سوزی دیگر هم در یک مرکز درمانی 
به نام مرکز درمانی سینا اطهر اتفاق افتاد و چندین نفر جان خود 
را از دست دادند. متاسفانه ما سابقه آتش سوزی در مراکز درمانی 
را داریم و در آن زمان کمیســیون بهداشت یک هیات تحقیق را 
تشکیل داد و این هیات تحقیق از کمیسیون مامور شدند، برای 
پیگیری مســئله و متوجه شدیم که آن مرکز هم موارد ایمنی را 
رعایت نکرده و متاسفانه انفجارهایی در کپسول های اکسیژن پیش 

آمده بود و چند نفر نیز در آن حادثه کشته شدند.
وی ادامه داد: به جز بیمارســتان گاندی تعــداد زیادی از مراکز 
درمانی و بیمارستان های ما دارای استانداردهای لازم مراکز درمانی 
نیســتند و به تمام این مراکز نیز اخطار داده شــده است. برخی 
از این بیمارســتان ها امکانات تغییرات لازم را به دلیل فرسودگی 
ندارند. اگر بخواهیم این بیمارســتان ها را تعطیل کنیم مشکل 
جدی در درمان بیماران ایجاد خواهد شــد.این عضو کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با اشاره به آتش سوزی 
در بیمارستان گاندی تصریح کرد: اما بیمارستانی مانند بیمارستان 
گاندی که یکی از گران ترین و ثروتمندترین بیمارستان های کشور 

است، بالتبع با توجه به اخطارهایی که به این بیمارستان داده شده 
بود به راحتی می توانست مرکز خود را طبق استانداردهایی که از 
سوی آتش نشانی یا وزارت بهداشت در نظر گرفته شده است، به 

روز کند، چراکه درآمد این بیمارستان به شدت بالاست.
ســامه یح خاطرنشــان کرد: قطعا اهمالی از سوی مسئولان این 
بیمارستان صورت گرفته است و باید پاسخگوی این مسئله هم 
باشند. بیمارستان به این گرانی وقتی مبالغ بالایی از مردم دریافت 
می کند بالتبع اغلب کسانی که به این بیمارستان مراجعه می کنند 
از متمولان کشور هستند و توانایی پرداخت مبالغ بالا را دارند و 
من نمی دانم یک اتاق یا در واقع یک سوئیت این هتل بیمارستان 
چه قیمتی است اما آن چیزی که برداشت می شود، این است که 
بیمارستان توانایی رفع مشکلات ایمنی بیمارستان را داشته است 
اما انجام نداده است.وی ادامه داد: البته صحبت های من حدسیات 
اســت و بالاخره باید یک هیات تحقیق در این زمینه وارد شود و 
تحقیقات گسترده داشته باشد و موضوع را بررسی کند، اما حداقل 
کاری که در این حادثه می توان داشــت این است که این حادثه 
تجربه ای می شود برای سایر مراکز درمانی تا با رفع موارد ناایمن 
جلوی بروز حادثه را کم کنند.این عضو کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه برخی از مراکز 
درمانی ناایمن هستند آیا کمیسیون بهداشت و درمان از وزارت 
بهداشت می خواهد که سریعتر به ایمن سازی بیمارستان هایی که 
با مشــکلات ایمنی مواجه هستند اقدام کند، گفت: اگرچه یک 
سری از بیمارستان ها در سراسر کشور جدیدالتاسیس هستند و 
استانداردها در این بیمارستان  ها رعایت شده است، اما بسیاری از 

بیمارستان های دولتی سراسر کشور با توجه به قدمت شان دچار 
این مشکلات هستند، این بیمارستان ها در مناطق محروم بعضا 
هستند و بودجه هایی هم برای ایمن سازی لازم دارند اما معتقدم 
که وزارت بهداشــت باید آرام آرام به فکر بیفتد که حداقل سالی 

چند بیمارستان ناایمن را ایمن سازی کند و به استاندارد برساند.
ســامه یح با بیــان اینکه با توجــه به قدیمی بــودن برخی از 
این بیمارســتان ها نقشــه بیمارســتان به صورتی است که با 
استانداردهای آتش نشــانی همخوانی ندارد، گفت: یعنی نقشه 
برای ۴۰ الی ۵۰ ســال پیش است و در آن زمان مجوز ساخت 
داده می شد، البته خوشبختانه در حال حاضر اگر کسی بخواهد 
بیمارستانی بسازد چه دولتی باشد وچه غیردولتی آتش نشانی 
ورود کرده و مواردی را گوشزد می کند که باید حتما این موارد 
رعایت شــود تا پایان کار و پروانــه برای آن مرکز درمانی صادر 
شــود، اما بیمارستان های قدیمی این شرایط را بعضا ندارند، اما 
باز هم تکرار می کنم اگر بخواهیم این بیمارســتان  ها را به دلیل 
نداشتن شرایط ایمنی تعطیل کنیم مشکل ایجاد می شود به ویژه 
در مناطق محروم کشــور اما باز هم می توان نه به صورت یکجا 
و بلکه به صورت سالانه چند بیمارستان توسط وزارت بهداشت 
با بودجه ای که برای آن در نظر می گیرد، ایمن ســازی شود و 

مشکل در سراسر کشور رفع شود.

به دلیل اهمال کاری در انجام وظایف

مسئولان بیمارستان گاندی باید پاسخگو باشند


